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This study is a search for means of sensitization of malignant tumors to proton radiation
among DNA damage repair inhibitors. It has been found that in the presence of 1-β-D-
arabinofuranosylcytosine (AraC), five weekly proton irradiations at a total focal dose of 50 Gy
lead to a more pronounced inhibition of B16 murine melanoma growth than the same irradiation
without AraC (p < 0.05). This effect, associated with a decrease in the proliferative activity of
cells in the general population and a decrease in the number of cancer stem cells specifically in the
AraC+ protons group, is promising for further improvement of proton radiotherapy.

Исследование направлено на поиск средств радиосенсибилизации злокачественных опухо-
лей к протонному излучению среди ингибиторов репарации повреждений ДНК. Установлено,
что пятикратное еженедельное облучение протонами в суммарной очаговой дозе 50 Гр в ком-
бинации с 1-β-D-арабинофуранозилцитозином (АраЦ) приводило к более выраженному тор-
можению роста мышиной меланомы линии В16, чем облучение в том же режиме без АраЦ
(p < 0,05). Этот эффект, ассоциированный с уменьшением пролиферативной активности кле-
ток общей популяции и снижением количества опухолевых стволовых клеток именно в группе
«АраЦ+ протоны», представляет интерес для дальнейшего совершенствования протонной ра-
диотерапии.
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